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Protokół Nr 14/2022 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 13 lipca 2022 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Renata Frontczak – przewodnicząca komisji 

2. Gawrysiak Renata – członek komisji 

3. Czarniak Janusz – członek komisji 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Wronecki Tomasz – zastępca przewodniczącej komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Cerajewski Maciej – adwokat 

4. Kryszak Magdalena – Kierownik referatu budownictwa, gospodarki przestrzennej, 

komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

5. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Rozpatrzenie wniosku z dnia 27 czerwca 2022 r., dotyczący podjęcia debaty na 

najbliższej sesji rady gminy w kwestii analizy stanu transportu publicznego działającego 

na terenie gminy, rozważenia wsparcia finansowego przewoźników prywatnych, 

przeanalizowania wpływu dofinansowania jedynie części przewoźników na stan 

i przyszłość transportu publicznego działającego na terenie gminy. 

3. Zakończenie posiedzenia. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Frontczak o godzinie 09:30 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała członków komisji, Przewodniczącą Rady 

Gminy Panią Wiesławę Posadzy, Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, mecenasa Pana Macieja 

Cerajewskiego oraz obecnych pracowników urzędu gminy.  

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Rozpatrzenie wniosku z dnia 27 czerwca 2022 r., dotyczący podjęcia debaty na 

najbliższej sesji rady gminy w kwestii analizy stanu transportu publicznego działającego na 
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terenie gminy, rozważenia wsparcia finansowego przewoźników prywatnych, 

przeanalizowania wpływu dofinansowania jedynie części przewoźników na stan i przyszłość 

transportu publicznego działającego na terenie gminy. 

Radna Renata Frontczak – Odczytała wniosek, który wpłynął do Rady Gminy Dąbrowa 

Biskupia dnia 27 czerwca 2022 r. 

Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – Czy budżet gminy pozwala nam na dofinansowanie przewoźników? 

Wójt Gminy – Powinniśmy zacząć od pytanie, czy możemy z budżetu gminy dofinansować 

prywatnych przewoźników, a później czy nas na to stać. Prawda jest taka, że firma 

Przedsiębiorstwo Transportowe Tomasz Sternal przestała obsługiwać wsie „mało opłacalne”, 

co spowodowało, że pojawiły się miejscowości „wykluczone” z transportu publicznego. 

Pojawiła się szansa na dofinansowanie transportu publicznego na podstawie ustawy o 

Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. W 

związku z powyższym podpisaliśmy porozumienie ze Starostwem Powiatowym w 

Inowrocławiu na dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich. 

Starostwo Powiatowe na podstawie przepisów o zamówieniach publicznych wyłaniają 

wykonawcę usługi – przewozy.  

Radna Renata Frontczak – Czy firma pn. Przedsiębiorstwo Transportowe Tomasz Sternal 

stanęła do przetargu? 

Wójt Gminy – Trudno mi powiedzieć. To jest pytanie do Starostwa Powiatowego.  

Radna Renata Frontczak – Nie jest dla mnie zrozumiała prośba o umożliwienie działań 

marketingowych jednostki samorządu terytorialnego w autobusach poprzez umieszczenie 

reklam na karoserii autobusów. Czy tu chodzi, o to żebyśmy umieszczali reklamy firm z terenu 

naszej gminy? 

Pan Maciej Cerajewski – Chodzi o to, żeby gmina się reklamowała na autobusach 

przewoźnika.  

Radna Renata Frontczak – Czy u nas funkcjonują opłaty za korzystanie z przystanków 

autobusowych? 

Pani Magdalena Kryszak – Nie. Musimy pamiętać, że gmina może być organizatorem 

transportu publicznego jeżdżącego na terenie jej gminy, a jeśli autobus przejeżdża przez inne 

gminy, czy miasta, to muszą być podpisane porozumienia. Tak jest w przypadku porozumienia 

podpisanego ze Starostwem Powiatowym w Inowrocławiu.  

Radna Renata Frontczak – Na jaki okres jest udzielane dofinansowanie obecnemu 

przewoźnikowi w ramach porozumienia ze Starostwem Powiatowym? 
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Wójt Gminy – Na rok. Obecnie do 19 sierpnia br. można składać wnioski do Urzędu 

Wojewódzkiego na dofinansowanie transportu publicznego. Pamiętajmy, że my jesteśmy 

tylko partnerem, a organizatorem transportu publicznego jest Starostwo Powiatowe, jeśli 

chodzi o poruszane we wnioski dofinansowanie komunikacji publicznej.  

Radna Renata Frontczak – Może wnioskodawca ma trochę słuszny żal, że dofinasowanie 

dajemy jednemu tylko przewoźnikowi. 

Pani Monika Wochna – Żebyśmy dobrze zrozumieli kwestię dofinasowania transportu 

publicznego. Gmina nie daje dofinansowania przewoźnikowi, lecz w ramach porozumienia 

udziela pomoc finansową Powiatowi Inowrocławskiemu na dofinansowanie realizacji zadań 

organizatora publicznego transportu zbiorowego. To Starostwo wyłania wykonawcę na 

podstawie przepisów o zamówieniach publicznych.  

Radna Renata Gawrysiak – Czy nie możemy tego wniosku przekazać do Starostwa 

Powiatowego, skoro on jest organizatorem transportu publicznego? 

Pani Monika Wochna – W temacie jakiego punktu mielibyśmy przekazać wniosek według 

właściwości? 

Pan Maciej Cerajewski – Po przeanalizowaniu wniosku stwierdził, że wszystkie punkty 

skierowane są do Rady Gminy Dąbrowa Biskupia i nie ma czego przekazywać do Starostwa 

Powiatowego.  

Radna Renata Gawrysiak – Czy Starostwo Powiatowe przeprowadza debatę na temat analizy 

stanu transportu publicznego? 

Pan Maciej Cerajewski – Można z tym zapytaniem zwrócić się do Starostwa Powiatowego.  

Radna Renata Frontczak – Szkoda, że wnioskodawca na wcześniejszych spotkaniach z Radą 

Gminy Dąbrowa Biskupia, nie chciał słuchać naszych argumentów, lecz upierał się przy swoim.  

Radna Renata Gawrysiak – Może warto zaprosić wnioskodawcę na kolejne posiedzenie 

komisji? 

Radna Renata Frontczak – Decyzja zostanie podjęta przy ustaleniu kolejnego posiedzenia 

komisji, ponieważ nie jest to sprawa łatwa i musimy spotkać się kolejny raz. Musimy wiedzieć, 

czy Starostwo powiatowe jako organizator transportu publicznego organizuje podobną 

debatę oraz jakie są prawne możliwości dofinansowania przewoźników prywatnych.   

Radny Janusz Czarniak – Jestem tego samego zdania.  

Komisja Wypracowała następującą opinię: 

Należy zwrócić się za pośrednictwem Wójta Gminy do Starostwa Powiatowego z zapytaniem, 

czy przeprowadzają oni debatę nad stanem transportu publicznego skoro oni są 

organizatorem transportu publicznego. Komisja również zwraca się do Wójta Gminy Dąbrowa 

Biskupia o zajęcie stanowiska w sprawie możliwości wsparcia finansowego przewoźników 

prywatnych oraz wpływu dofinansowania jedynie części przewoźników na stan i przyszłość 

transportu publicznego działającego na terenie gminy (zajęcie stanowiska odnośnie punktu 2 
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i 3 rozpatrywanego wniosku). W związku z powyższym należy poinformować wnioskodawcę 

o przedłużeniu terminu rozpatrzenia wniosku.  

Wynik głosowania: 

1. Czarniak Janusz – za 

2. Gawrysiak Renata – za 

3. Renata Frontczak – za 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła jednogłośnie 3 głosami „za” powyższą opinię.  

Kopię protokołu przekazano Przewodniczącemu Rady Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Ad.3. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodniczący Komisji, radna Renata 

Frontczak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 13 lipiec., godz. 12:00 

  Protokółowała:    Prowadząca posiedzenie 

  Monika Wochna    Renata Frontczak 


